
 PROTOKÓŁ Nr 22/2020

z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy

odbytego w dniu  24 sierpnia 2020 r.  w świetlicy wiejskiej  we Frygnowie

Posiedzenie rozpoczęto godz.  12 0 0  -  zakończono godz.  15 0 0 .
Przewodniczył:  Przewodniczący Komisj i  Rewizyjnej-  pan Zbigniew Napłoszek 

Obecni  Radni Gminy Grunwald ( lista obecności  zał  nr  1):
1.  Ryszard Bala,
2.  Ewa Bawolska,

   3.  Halina Gutowska,
4.  Małgorzata Kamińska,
5.  Adam Królikowski,
6.  Cecylia  Lecewicz-Husar,
7.  Sławomir  Matuszewski,
8.  Zbigniew Napłoszek,

   9.  Iwona Stanka,
10.  Piotr  Szewczak,
11.  Ewa Ziejewska,
12.  Krystyna Zwalińska.

Nieobecni  Radni Gminy Grunwald:
 

1.  Arkadiusz Piasecki;
2.  Dariusz Nowicki ,
3.  Jerzy Sawicki.

Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1.  Adam Szczepkowski -  Wójt  Gminy ,
   2.  Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy,
   3.  Jan Sokołowski-  Sekretarz Gminy,
   4.  Anna Szypułkowska -Stasiuk- Radca Prawny,
   5.  Maciej  Mikołajczyk-  Prawnik.
   
  
Ad  pkt.  1  i  2.  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-
dokonał  otwarcia  posiedzenia  komisji ,  s twierdził  prawomocność obrad oraz przedstawił
projekt  porządku obrad.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  poprosi ła  o  zmianę  nazwy  projektu
uchwały  „w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  na  finansowanie
planowanego deficytu budżetu” na „w sprawie zaciągnięcia pożyczki  długoterminowej”.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
   

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za,
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-   przeciwnych nie  było,

-   wstrzymujących nie było.
Zmieniono  nazwę  projektu  uchwały  punkt   4.19  projekt  uchwały  „w  sprawie
zaciągnięcia  pożyczki  długoterminowej  na  finansowanie  planowanego  deficytu
budżetu” na „w sprawie zaciągnięcia pożyczki  długoterminowej”.  
Radni uwag nie zgłosi li .
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  poprosi ł  o  dodanie  do  porządku
obrad   jako  punkt  4.12  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne
nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w
obrębie geodezyjnym Dylewo działka 5/20.  
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
   

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za,

-   przeciwnych nie  było,

-   wstrzymujących nie było.
dołączono do porządku obrad do punkt  12 podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody
na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej
położonej  w obrębie geodezyjnym Dylewo działka 5/20.
Radni uwag nie zgłosi li .

Porządek obrad Komisji  został  przyjęty w głosowaniu jawnym 
- 12 głosami za,
-  przeciwnych nie było,  
-wstrzymujących się nie było wg następującego wyszczególnienia:
1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2.  Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z posiedzeń komisji:
3.1 Protokół z połączonego posiedzenia komisji nr 21/2020 z dnia 22 czerwca 2020 r.
3.2 Protokół Komisji Rewizyjnej nr 21A/2020 z dnia 28 lipca 2020 r.
4. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą Sesję Rady Gminy Grunwald: 
4.1  w sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w
obrębie  geodezyjnym Gierzwałd,  pomiędzy drogą  powiatową  nr  1262N a drogą  wojewódzką  nr  542,
obejmującego część działki 7/3;
4.2 w sprawie aneksu do umowy na wsparcie wykonania zadania publicznego na 2020 rok, pn. „Dowóz
dzieci i młodzieży niepełnosprawnych do Ośrodka Rehabilitacyjnego- Edukacyjno – Wychowawczego z
terenu Gminy Grunwald przy udziale opiekuna w celach edukacyjnych i rehabilitacyjnych”;
4.3 w sprawie nadania statutów jednostkom pomocniczym Gminy Grunwald- sołectwom;
4.4 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w miejscowości Pacółtówko;
4.5 w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 86 obręb Szczepankowo;
4.6 w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 274/2 obręb Stębark;
4.7 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych części działki 300/11 obręb
Stębark w trybie przetargu nieograniczonego;
4.8 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 134 obręb Łodwigowo; 
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4.9 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy
Grunwald w obrębie geodezyjnym Grunwald działka nr 13/18;
4.10.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
Gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Szczepankowo działka nr 114/9;
4.11.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
Gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Kitnowo działka nr 41/2;
4.12.  w sprawie  wyrażenia  zgody na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy Grunwald
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie geodezyjnym Dylewo działka 5/20;
4.13. w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą w
Gierzwałdzie do prowadzenia postępowania, w tym wydawania decyzji  administracyjnych w sprawach
z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie
Gminy Grunwald;
4.14. w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Grunwald wotum zaufania;
4.15.  w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy  Grunwald  za  2019  rok  wraz  ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2019 rok;
4.16. w sprawie nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald za 2019 rok;
4.17. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2020 – 2032;
4.18.  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok;
4.19. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej;
4.20. w sprawie ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Grunwald.
5. Wolne wnioski i zapytania.
6.  Zamknięcie obrad.

Ad pkt.  3.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-   kolejny  punkt  to
przyjęcie protokołów z połączonych posiedzeń komisj i .  

3.1  Protokół  z  połączonego posiedzenia komisj i  nr  21/2020 z  dnia 22 czerwca 2020r. –
przyjęto w głosowaniu jawnym jednogłośnie.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-   Stwierdzam,  że
protokół   nr  21/2020  z  dnia  22  czerwca  2020r.  posiedzenia  wspólnego   komisji  został
przyjęty jednogłośnie.

3.2  Protokół  Komisji  Rewizyjnej  nr  21A/2020  z  dnia  28  lipca  2020r.  -  Komisja
Rewizyjna – przyjęto w głosowaniu jawnym jednogłośnie.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-   Stwierdzam,  że
protokół   Komisji Rewizyjnej nr 21A/2020 z dnia 28 lipca 2020 r. został  przyjęty jednogłośnie.
Radni uwag nie zgłosi li .

Ad pkt.  4.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  kolejny  punkt  to
zaopiniowanie projektów uchwał na najbl iższą Sesję Rady Gminy Grunwald.

4.1    w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego

gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym  Gierzwałd,  pomiędzy  drogą  powiatową  nr

1262N a drogą wojewódzką nr  542,  obejmującego część działki  7/3;
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Urbanista  –  pan  Michał  Sobieraj-  przedstawił  projekt  uchwały  wraz  z

uzasadnieniem.  Po  przeprowadzeniu  pełnej  procedury  urbanis tycznej  możl iwy  jes t  do

przedłożenia  projekt  planu w celu umożl iwienia  zmiany przeznaczenia  terenu.  

Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  czy  dotyczy  to  powiększenia  terenu
żwirowni?
Urbanista – pan Michał Sobieraj-  odpowiedział ,  że tak.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-    zapytała  czy  zostanie  zabezpieczona  droga
powiatowa aby wjazd nie był  przez tą drogę powiatowej.
Urbanista  –  pan Michał  Sobieraj-  odpowiedział ,  że  plan  miejscowy zawiera  specjalny
zapis  odnoszący  się  do  tego,  że  wszelki  t ransport  z  tego  terenu  nie  może  pogorszyć
jakości  dróg.  Jeżel i  nastąpi  pogorszenie  to  można  wprowadzać  ograniczenia  ilościowe
wywozów i ewentualne koszty naprawy.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-   jest  to  nowa  droga  i  powinna  zostać
zabezpieczona.  
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  zapytał  czy  przewodnicząca  Ewa  Bawolska  jest  osobą
wnoszącą projekt  tej  uchwały.  
Przewodnicząca Rady Gminy- pani Ewa Bawolska- odpowiedziała,  że nie.
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  zapytał,  dlaczego  w  takim  razie  podpisać  pod
uzasadnieniem  ma  się  Przewodnicząca  Rady  Gminy.  Stwierdził ,  że  podpisać  pod
uzasadnieniem  powinna  się  osoba  sporządzająca  projekt  i  wnioskująca  o  podjęcie
uchwały.  Poprosi ł  o wyjaśnienie jakie zasady powinny obowiązywać w tym temacie.
Urbanista  –  pan  Michał  Sobieraj-  odpowiedział ,  że  plan  miejscowy  przygotowuje
wójt/burmistrz/prezydent  i  prowadzi  całe  postępowanie  związane
z  przygotowaniem  projektu.  |Rada  Gminy  jest  organem,  który  przyjmuje  plan  i  go
uchwala.  To Rada Gminy uchwala projekt  i  podpis powinien być przewodniczącej.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  dodała,  że  nie  chodzi  o  uchwałę  tylko
o uzasadnienie.  
Urbanista  –  pan  Michał  Sobieraj-  podpis  przewodniczącej  pod  uzasadnieniem
to  jest  wymóg  ustawowy.  Uzasadnienie  jest  wymagane  z  mocy  ustawy  i  jak  wszystkie
dokumenty,  podpisany  musi  być  przez  przewodniczącego  jako  reprezentanta  organu
uchwałodawczy.   
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  w  materiałach,  które  dostarczono  pod  uzasadnienie  ma
podpisać  przewodnicząca  a  w  ustawie  o  samorządzie  gminnym  jest,
że  uchwały  podpisuje  przewodnicząca.  Podpisuje  uchwały.  Jest  to  oświadczenie,  że
rada  taką  uchwałę  podjęła  i  przewodniczący  swoim  podpisem  potwierdza,  natomiast
uzasadnienie jest  informacją osoby składającej  projekt  uchwały.
Urbanista  –  pan  Michał  Sobieraj-  ta  uchwała  jest  to  przypadek  szczególny  gdyż
uzasadnienie  nie  jest  dla  rady  gminy.  Tylko  ona  wychodzi  od  rady  gminy
do  mieszkańców  i  do  wojewody,  czyl i  to  rada  gminy  musi  uzasadnić  dlaczego  została
podjęta uchwała.  
Radca  Prawny  –  pani  Anna  Szypułkowska  -Stasiuk -  w  tym  przypadku  uzasadnienie
jest  integralną częścią uchwały.  
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  zapytał  o  załącznik  nr  2,  na  którym  również  widnieje
podpis  Przewodniczącej  Rady Gminy.  Załącznik  ten  dotyczy tylko  składania   wniosków
i  propozycji  do  planu  zagospodarowania,  przecież  pani  przewodnicząca  nie
przyjmowała  tych  wniosków,  i  nie  powinna  występować  jako  osoba  potwierdzająca  czy
takie wnioski  wpłynęły.  
Urbanista  –  pan  Michał  Sobieraj-  odpowiedział,  że  musi  występować  jej  podpis.
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Podpis  ten  stwierdza,  że  uwagi  nie  wpłynęły albo  zostały odrzucone  lub  przyjęte  bo  to
rada  ostatecznie  decyduje  o  rozstrzygnięciu  tych  uwag.  Wójt  gminy  przedkładając
radzie gminy plan miejscowy w celu uchwalenia przedstawia l istę uwag jeżeli  są.  Ale to
rada  decyduje  czy  popiera  stanowisko  wójta  i  ten  podpis  przewodniczącej  jest  właśnie
tym  elementem,  który  przesądza  o  zgodności
z  wójtem bądź nie.  Wójt  nie  może podpisać dokumentów,  które  ustawowo są  scedowane
na radę gminy,  która reprezentowana jest  przez przewodniczącą.
Radny- pan Ryszard Bala – poprosił  o opinię radcę prawnego w tym temacie.  
Radni uwag nie zgłosi li .

4.2    w sprawie  aneksu  do  umowy na  wsparcie  wykonania  zadania  publicznego  na  2020

rok,  pn.  „Dowóz  dzieci  i  młodzieży  niepełnosprawnych  do  Ośrodka

Rehabil i tacyjnego-  Edukacyjno  –  Wychowawczego  z  terenu  Gminy  Grunwald  przy

udziale  opiekuna w celach edukacyjnych i  rehabi l i tacyjnych”.

Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  przedstawił  projekt  uchwały.  Poinformował,
że  dzieci  niepełnosprawne  dowożone  do  ośrodka  przez  wykonawcę  wyłonionego  w
drodze konkursu dla organizacj i  pozarządowych.  Od marca zajęcia z powodu COVID-19
były  zawieszone  w  ośrodku  dlatego  nie  wszystkie  środki  zostały  wykorzystane.
Zabezpieczone środki  były od stycznia  do końca września  i  aby nie  ponawiać kolejnego
konkursu należy podjąć uchwałę aby można było anektować umowę. 
Radna- pani Małgorzata Kamińska-   czy umowa będzie do końca roku?
Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski-  tak.
Radna- pani Małgorzata Kamińska-  czy zmieniała się l iczba dzieci  dowożonych?
Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski-  nie mam informacji  aby jakieś dziecko doszło.
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  jaka  będzie  suma  całkowita  kosztów  obsługi  dowozu
dzieci  niepełnosprawnych w roku 2020.
Sekretarz Gminy-  pan Jan Sokołowski-  20 tys  zł  od stycznia  do września.  W związku,
że  zajęć  nie  było  od  marca  a  rozliczanie  jest  za  przejechane  ki lometry  to  podpisujemy
aneks.  
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  a  gdyby  nie  było  przerwy  to  jaki  byłby  przewidywany
koszt?
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  założenie  było  20  tys  zł  do  końca  września  i
dodatkowo  trzeba  by  było  zabezpieczyć  październik,  l is topad  i  grudzień  poprzez
ogłoszenie nowego konkursu.

4.3   w sprawie nadania statutów jednostkom pomocniczym Gminy Grunwald- sołectwom.

Inspektor  –  pani  Kamila  Szewczak-  przedstawiła  projekt  uchwały.  Poinformowała,  że
przeprowadzono konsultacje społeczne, w których nikt nie wziął udziału.  Wprowadzono najważniejszą
zmianę czas trwania kadencji sołtysa i rady sołeckiej do lat 5, wprowadzono regulację dotyczącą form
korzystania z mienia komunalnego przez sołectwa, ujednolicono czas rozpoczęcia zebrania soleckiego w
drugim terminie do 15 min.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska-  czy  jest  zapis,  że  zebranie
sołeckie może opiniować pracę radnych.
Inspektor – pani Kamila Szewczak-  nie ma takiego zapisu.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  i le  osób  zgłosi ło  wnioski  do  konsultacji
społecznych.
Inspektor –  pani  Kamila  Szewczak-  nikt  się  nie  zgłosi ł  jest  protokół  z  konsultacji  na
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BIP.
Inspektor  –  pani  Elżbieta  Kamińska- czy  uwagi  nadzoru  prawnego  wojewody
dotyczące  statutu  Mielna,  które  były  przy  ostatnim  ustaleniu  statutów  były
wyeliminowane?
Inspektor  –  pani  Kamila  Szewczak-  odpowiedziała,  że  nie  sugerowała  się  starymi
statutami.  Tworzyła  je  od  nowa i  były skonsultowane z  radcą.  Stwierdziła,  że  jak wróci
do urzędu to sprawdzi  rozstrzygnięcie nadzorcze sołectwa Mielno.  
Radni uwag nie zgłosi li .

4.4   w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w miejscowości Pacółtówko.
Inspektor –  pani  Elżbieta  Kamińska-  przedstawiła  projekt  uchwały.  Stwierdziła,  że  z
wnioskiem o sprzedaż lokalu zgłosił  się najemca,  który mieszka tam 4 lata.  
Radna- pani Małgorzata Kamińska-  czy są w tym budynku już sprzedane lokale?
Inspektor – pani Elżbieta Kamińska- nie.
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  czy sprzedaż  lokalu  jest  ujęta  w planie  zagospodarowania
nieruchomościami.
Inspektor  –  pan  Rydygier  Kupisz-  odpowiedział,  że  do  tej  pory  nie  było
zainteresowania zakupem mieszkań w Pacółtowie.  
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  zasugerował  aby  przeanalizować  plan  zagospodarowania
nieruchomości  i  dokonać  aktualizacji  aby  nie  działać  wbrew  wcześniej  podjętych
decyzji .
Inspektor –  pan Rydygier Kupisz-  stwierdził ,  że  większość  najemców nie  ma  środków
ani chęci  na wykup mieszkania.
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –   zasugerował  aby dokonać  analizy i  poprosić  o  deklarację
wynajmujących o chęć zakupu lokalu i  dokonać aktualizacj i .  
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  już  były wysłane
informacje do najemców o możliwości  wykupu wraz z propozycją zniżek.  Stwierdził ,  że
gminie zależy na sprzedaży lokali  gdyż jest  to problematyczny temat.
Radni uwag nie zgłosi li .

4.5     w     sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki   86 obręb Szczepankowo.
Inspektor – pani Elżbieta Kamińska- przedstawiła projekt  uchwały.  
Radni uwag nie zgłosi li .

4.6     w     sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 274/2 obręb Stębark  .
Inspektor – pani Elżbieta Kamińska- przedstawiła projekt  uchwały.
Inspektor –  pan  Rydygier Kupisz-  przypomniał ,  że  wcześniej  na  radzie  była  prośba  o
dzierżawy ale wnioskodawca nie był  rolnikiem i  nie miałby prawa do pierwokupu.  
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  w  tym  miejscu  stoją  3  solidne  stare  drzewa  i  wjechanie
samochodem  może  być  możliwe  ale  jako  droga  dojazdowa  to  jest  słaba.  Wydaje  się
wyznaczenie drogi  w takim miejscu jest  mocno naciągane.
Inspektor –  pani  Elżbieta  Kamińska-  stwierdziła,  że  nie  ma  innej  możliwości .  Będzie
wniosek o zgodę na wycięcie dwóch drzew.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  jeżel i  jest  to  działka,  która  przylega  do  innej
działki  wnioskodawcy to po co wyznaczać dojazd.
Inspektor  –  pani  Elżbieta  Kamińska-   dojazd  z  innej  strony  nie  może  istnieć  gdyż
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jeżel i  ktoś inny kupi  to nie będzie miał  dojazdu.
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .

4.7     w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych  części

działki  300/11 obręb Stębark w trybie  przetargu nieograniczonego.

Inspektor  –  pani  Elżbieta  Kamińska-  przedstawiła  projekt  uchwały.  |Wpłynęły  dwa
wnioski  osób zainteresowanych zakupem tej  działki.
Radni uwag nie zgłosi li .

4.8     w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 134 obręb Łodwigowo.
Inspektor – pan Rydygier Kupisz- przedstawił  projekt  uchwały.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-   czy  wniosek  złożył  właściciel  działek
przylegających.
Inspektor – pan Rydygier Kupisz- nie.
Radna- pani Małgorzata Kamińska-  a jest  to mieszkaniec gminy.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  jest  to  nieistotne
gdyż przetarg jest  nieograniczony.  
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  w  uzasadnieniu   w  sprawie  sprzedaży  działek
pierwszy  akapit  można  pominąć.  Natomiast  faktyczne  uzasadnienie  sprzedaży
nieruchomości  nie  może  być  informacją,  że  nabywca  chce  tą  działkę  kupić.  Fakt  ten
narzuca  narrację,  że  jest  konkretny  kandydat,  któremu  mimo  przetargu
nieograniczonemu  chcemy  to  sprzedać.  Warto  zainteresować  się  nad  uzasadnieniem
podyktowanym  potrzebami  np.  gmina  nie  ma  planu  co  do  zagospodarowania  działki
więc  przeznacza  ją  na  sprzedaż  bez  wspominania,  że  jest  osoba  zainteresowania
kupnem bo sugeruje to nieczyste intencje.    
Inspektor  –  pani  Elżbieta  Kamińska-   odpowiedziała,  że  jeżeli  jest  osoba
zainteresowana  to  zasadne  jest  ponoszenie  kosztów  wyceny  działki.  W  momencie  gdy
zaproponujemy sprzedaż działki,  którą  nikt  nie  jest  zainteresowany to ponosimy koszty,
których już nie odzyskamy i  działki  nie sprzedamy.  
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –   odpowiedział  ,ale  takie  uzasadnienie  powoduje
spekulacje,  że gmina ma już klienta,  któremu tą działkę chce sprzedać mimo że przetarg
jest  nieograniczony.  To  w  interesie  gminy  powinno  być  unikanie  takich  opini i  i  takich
spekulacji .   
Inspektor –  pan  Rydygier Kupisz-  jeżel i  jest  przetarg  nieograniczony to  świadczy,  że
każdy  może  wziąć  udział  w  przetargu.  Jeżeli  wykazujemy,  że  jest  osoba
zainteresowania  i  poniesione  koszty  z  tytułu  procedury  przed  sprzedażowej  są
uzasadnione.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-   zaproponowała  aby  na  BIP  został  umieszczony
wykaz  działek  przeznaczonych  na  sprzedaż,  które  są  jeszcze  własnością  gminy.  Wykaz
spowodowałby,  że  osoby  zainteresowane   mogłyby  same  zapoznać  się  z  l istą  i
prawdopodobieństwo sprzedaży byłaby większa.  
Inspektor  –  pani  Elżbieta  Kamińska-   odpowiedziała,  że  z  każdą  działką  należy  się
zapoznać i  sprawdzić teren zanim stwierdzi  się czy działka jest  na sprzedaż.
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  stwierdził ,  że  pomysł  wykazu  jest  bardzo  dobry  i
należałoby  jeszcze  w  programie  map  zaznaczyć  teren  np.  na  zielono  działki,  które
gmina posiada w swoim mieniu.
Inspektor – pani Elżbieta Kamińska- czy chodzi  o działki  na sprzedaż.  
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Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  odpowiedział,  że  jest  obowiązek  informowania  o  stanie
mienia  komunalnego  w  gminie  bo  jedna  strona  z  wykonania  budżetu  to  zbiorcze
zestawienie liczb ale gdzie te działki  są i  jakie jest  ich wykorzystanie to nie wiadomo. 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-   czy  chodzi  o  działki  na  sprzedaż.  Wszystkie
działki  to także drogi  oraz takie działki ,  które są zagospodarowane i  nie są na sprzedaż.
Inspektor  –  pani  Elżbieta  Kamińska-  odpowiedziała,  że  na  chwilę  obecną  nie  jest
możliwe  przygotowanie  wszystkich  działek  z  opisem  i  zaznaczeniem  na  mapie  ale  z
czasem można zacząć tak robić.
Radny- pan Ryszard Bala –  w ostatnim czasie  mocno załamała się  rubryka wykazująca
dochód  ze  sprzedaży nieruchomości  więc  należy  podjąć  działanie.  Wiele  osób  nie  wie,
że jest  działka gminna,  którą chcemy sprzedać i  nie przyjdą sami  zapytać.  
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .

4.9   w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy
Grunwald w obrębie geodezyjnym Grunwald działka nr 13/18.
4.10.    w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
Gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Szczepankowo działka nr 114/9.
4.11.    w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
Gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Kitnowo działka nr 41/2;
Inspektor  –  pan  Rydygier  Kupisz-  przedstawił  projekty  uchwał.  Występowaliśmy  do
KOWR  o  przejęcie  działek.   KOWR  postawił  warunek,  że  działki  te  muszą  mieć
przeznaczenie  a  nie  ogólnie  określenie.  Nie  można  bez  tego  przejąć  działki  bez  zmiany
zagospodarowania przestrzennego.  
Radni uwag nie zgłosi li .
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  dobrze,  że  zostal iśmy  poinformowani,  że  są  to  działki
KOWR  a  nie  gminne  ale  mogą  być  nasze  jeżel i  zmienimy  plan  zagospodarowania
przestrzennego.  Uzasadnienia  do  tych  uchwał  są  pisane  na  zasadzie  kopiuj  wklej  i
zdanie  „Potrzeba  opracowania  planu  wynika  z  chęci  wprowadzenia  bardziej
szczegółowych  ustaleń  i  w  rezultacie  zagospodarowania  terenów  w  sposób  bardziej
kontrolowany  niż  dotychczasowy,  a  więc  zapewniający  większy  ład  przestrzenny  i
zrównoważony rozwój  terenów Gminy Grunwald.”  z  tego  zdania  nic  nie  wynika.  Jeżeli
działka w Szczepankowie miała być przeznaczona na teren rekreacji  i  sportu to należy o
tym  napisać.  Rada  Gminy  oczekuje  na  szczegółowe  informacje.  Uchwała  w  swojej
treści  §  2 Granice planu określa  załącznik graficzny nr  1  do uchwały  a  tego załącznika
brak.  Materiały  ściągnąłem  z  BIP  gdzie  brak  jest  takiego  załącznika.  Planowałem
złożyć  wniosek  o  wycofanie  tych  uchwał  i  poproszenie  o  sporządzenie  ich  z
określonymi  standardami  ale  wyjaśnienia  w  zasadzie  wystarczą.  Poproszę  o  informację
szczegółowe na papierze lub wydruku.  
Radny – pan Adam Królikowski-  zapytał  o działki  obiecane ENDURO.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział ,  że  należy
zabezpieczyć środki  na zmianę studium w przyszłym roku.  
Radna- pani Małgorzata Kamińska-  jest  szansa,  że ENDURO ten teren otrzyma.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  ciężko  stwierdzić,  że  ENDURO.
Kolejność  jest  taka,  że  gmina  przejmie  do  swoich  zasobów  a  potem  będzie  decyzja  co
dalej .  
Radni  uwag nie zgłosi li .

4.12.    w  sprawie  wyrażenia  zgody na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy Grunwald
nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie geodezyjnym Dylewo działka 5/20;
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Inspektor – pan Rydygier Kupisz-  przedstawił  projekt  uchwały.  Jest  to boisko do pi łki
siatkowej,  które  istnieje  od  zawsze.  Wstąpil iśmy  do  KOWR  o  przejęcie  tej  działki  na
boisko  sportowe  ale  wymagane  jest  podjęcie  uchwały  przez  Radę  Gminy  o  wyrażenie
zgody.  
Radna – pani Ewa Ziejewska-  czy nieodpłatnie?
Inspektor – pan Rydygier Kupisz- tak.
Radna – pani  Ewa Ziejewska-  jest  duża potrzeba aby było boisko dla  młodzieży,  która
często gra i  spotyka się.
Radni uwag nie zgłosi li .

4.13.   w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Grunwald z siedzibą w
Gierzwałdzie do prowadzenia postępowania, w tym wydawania decyzji  administracyjnych w sprawach
z zakresu świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie
Gminy Grunwald.
Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski-  przedstawił  projekt  uchwały.  Uchwała dotyczy
przeniesienia  obowiązków wypłaty stypendium dla  uczniów z  Urzędu  Gminy do  GOPS.
Procedura przyznawania stypendiów się nie zmienia tylko miejsce wypłaty.
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  czy  upoważnienie  osoby  w  gminie  do  dysponowania
mieniem  i  wydawania  decyzji  nie  leży  w  kompetencji  Wójta.  Przekazanie  tego
upoważnienia nie jest  sprzeczne.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział ,  że  Wójt  ma  prawo.  Zgodnie  z
art .  90m ust  2  ustawy  o  systemie  oświaty  precyzuje,  że  można  scedować  to  zadanie  na
jednostkę organizacyjną poprzez podjęcie uchwały przez Radę Gminy.
Radna –  pani  Ewa Ziejewska-  czy w związku  z  tym będzie  zatrudniona  kolejna  osoba
w GOPS.
Skarbnik Gminy – pani Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała,  że nie ma takiej  potrzeby
gdyż nie ma z tym aż tyle  pracy.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  dla  GOPS  będzie  łatwiej  prowadzenie  tego
działu  gdyż  mają  wszystkie  ważne  dokumenty  o  stanie  f inansowym  rodziny  i  do  tego
jeszcze mają wywiady środowiskowe. 
Radni uwag nie zgłosi li .

4.14.   w sprawie udzielenia  Wójtowi  Gminy Grunwald wotum zaufania.

4.15.    w     sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  f inansowego  Gminy  Grunwald  za  2019

rok wraz ze  sprawozdaniem z     wykonania  budżetu Gminy Grunwald za  2019 rok.

4.16.   w     sprawie nieudzielenia  absolutor ium Wójtowi  Gminy Grunwald za  2019 rok.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  przedstawił
projekt  uchwały.  W dniu  28  lipca  2020  roku  Komisja  Rewizyjna  przeanalizowała
na posiedzeniu dokumenty związane ze     sprawozdaniem z  wykonania  budżetu Gminy
Grunwald  za  2019  rok  oraz  opinią  RIO  o  tym  sprawozdaniu.  W  głosowaniu  jawnym
komisja  negatywnie  zaopiniowała  sprawozdanie  f inansowe  za  rok  2019  oraz  podjęła
decyzję  o  wystąpieniu  z  wnioskiem  o  nieudzielenie  absolutorium  Wójtowu  Gminy
Grunwald.  Dokumenty  radnym  zostały  wysłane  na  posiedzenia.pl  –  wniosek
o nieudzielenie absolutorium oraz opinia Komisj i  Rewizyjnej .
Radni uwag nie zgłosi li .  
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4.17.    w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata

2020 – 2032.

Skarbnik Gminy – pani Sylwia Kierebińska- przedstawiła projekt  uchwały.  
W  związku  z  dokonaniem  zmian  w  budżecie  Gminy  Grunwald  polegających  na
zwiększeniu  planów  dochodów  o  kwotę  315  154,87  zł  oraz  wydatków  o  kwotę  647
654,87 zł  dokonuje  się  zmian  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej.  Zmiany dotyczą
przede wszystkim zakupu wozu strażackiego dla OSP Dylewo. 
Radna – pani Ewa Ziejewska- w jakim banku zostanie zaciągnięta pożyczka.

Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  podobnie  jak  w  roku
poprzednim będziemy się  starać  o  pożyczkę  z  Wojewódzkiego  Funduszu Ochrony
Środowiska z oprocentowaniem w skali  roku 2%, jest  ona umarzalna do 50% o ile
spełni się warunki. 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  wartość  po  przetargu  cena  zakupu  wozu
strażackiego jest większa?
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  przyjęto  założenie  na
początku  roku,  że  wóz  nie  będzie  kosztował  więcej  niż  w  poprzednim  roku.
Niestety  okazało  się,  że  wzrosły  koszty  i  inne  czynniki  dlatego  koszt  jest
większy. 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  pożyczka  będzie  umorzona  dla  OSP
Dylewo. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  jeżeli  pożyczka  to  tak  ale
może uda się przekazać darowizną.  
Radny- pan Ryszard Bala – zapytał  o zał.  nr  1 kolumna 1.1.2 dochody z tytułu udziału
we  wpływach  z  podatku  dochodowego  od  osób  prawnych.  Na  rok  2020  jest  40  tys  zł
kolejne lata 80 tys  zł  i  85 tys  zł  z czego to wynika?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Sylwia  Kierebińska-  nie  otrzymaliśmy  zwiększenia  z
zewnątrz  w  tym  roku,  a  przyszłe  lata  to  tylko  nasze  rokowania  z  zwiększeniem  z
zewnątrz.  
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  d ochód  ze  sprzedaży  majątku  jest  kwota  650  tys  zł  na
obecny rok  a  w kolejnych lata  311 tys  zł .  Czy jest  plan sprzedaży i  jakie  są  możliwości
sprzedaży mienia komunalnego.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Sylwia  Kierebińska-  nie  poprawiałam tego  zostało  to  tak  jak
było  przyjęte  wcześniej.  Nie  było  to  uwzględnione  i  pewnie  przy  uchwaleniu  budżetu
zostanie to zmienione.

Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  należy  przeanalizować  i
dopiero wtedy nanosić zmiany.
Więcej uwag radni nie zgłosili.

4.18.   w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.
Skarbnik Gminy – pani Sylwia Kierebińska-  przedstawiła  projekt  uchwały.  Dokonano
zwiększenia  planu  dochodów  o  200  000,00  zł  w  związku  z  przyznanym
dofinansowaniem  z  PFRON  oraz  wydatków  na  kwotę  302  580,00  zł  z
przeznaczeniem  na  zakup  autobusu  przystosowanego  do  przewozu  osób
niepełnosprawnych. 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-   rozumiem,  że  będziemy sami  dowozić  dzieci
własnym pojazdem.
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Skarbnik Gminy – pani Sylwia Kierebińska- tak.  
Radna- pani Małgorzata Kamińska- czy jest  to  ekonomiczne rozwiązanie.  Są to  koszty
utrzymania  pojazdu,  zatrudnienie  i  inne  koszty  a  teraz  tylko  dotacja  i  nie  ma  innych
wydatków.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  stwierdził ,  że  jest  to  nieuniknione.  Jest  to
zadanie  własne  gminy.  Na  chwilę  obecną  dowozy  są  pojazdami  zniszczonymi  i  jeszcze
są  dowożone  ale  jest  już  zapowiadane,  że  w każdej  chwili  będą  wypowiedziane.  Z  dnia
na dzień może się okazać,  że  nie ma czym dzieci  dowozić.  Wniosek był  składany w tym
roku  i  czekaliśmy  na  przyznanie  tych  środków.  W  chwili  obecnej  jesteśmy  na
pierwszym  miejscu  do  skorzystania  z  dofinansowania.  Kolejny  problem  to  stan
techniczny  pojazdu  dowożenia  dzieci  jest  w  stanie  złym.  Jeżeli  skorzystamy  będziemy
mieli  pojazd  na  zadania  własne  do  dowożenia  dzieci .  Zgadzam  się,  że  nie  jest  to
bardziej  ekonomiczne  ale  na  chwilę  obecną  ośrodek  nie  daje  nam  pewności  na
przyszłość,  że  dowóz  będzie.  Rozmawiałem z  przewoźnikiem Lipnickim,  który  nie  jest
zainteresowany gdyż jest  to zbyt  pracochłonne.   
Radna -pani Ewa Ziejewska- jaki  jest  łączny koszt  zakupu pojazdu.  
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  302  508  ,00  zł   ale  może  ulec  zmianom  po
przetargu.  
Radna -pani Ewa Ziejewska- i le  dzieci  jest  dowożonych.
Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski-   ósemka.  
Radny- pan Ryszard Bala –  czy jest  możliwość umowy z Gminą Dąbrówno na wspólny
dowóz i  wspólne koszty?
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  jest  taki  temat  podjęty  ale  najpierw  należy
dokonać całej  organizacji  i  wtedy będziemy rozmawiać.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Ewa Bawolska  –  przedstawiła  postulat  rodziców
dzieci  uczęszczających   do  szkoły  specjalnej.  Rodzice  uważają,  że  dzieci  te  także
powinny być dowożone.  
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  taki  jest  zamysł ,  jeżel i  będą  miejsca  to  także
będzie  to  możliwe.  W  pierwszej  kolejności  będą  brane  pod  uwagę  dzieci,  które  mamy
obowiązek wozić.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  jeżel i  t ransport  będzie  funkcjonał  w  gminie  to
dalej  będzie możliwość dowożenia indywidualnie z dofinansowaniem. 
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-   będziemy  proponować  własny  dowóz  ale  w
szczególnych wypadkach będzie możliwość dowożenia indywidualnego.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Ewa  Bawolska  –  z  ustawy  wynika,  że  rodzic
może wybrać czy gmina dowozi czy sam rodzic z refundacją.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  jest  taki  zapis  albo  gmina  zapewnia  dowóz
albo dokonuje się zwrotów kosztów dojazdu.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  Wytwarzanie  i  zaopatrywanie  w  energię
elektryczną,  gaz  i  wodę.  Dokonano  zmniejszenia  dochodów  z  tytułu  wpływów  z  usług
za dostarczanie wody na kwotę 70000,00 zł,  z  czego to wynika?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Sylwia  Kierebińska-  są  niższe  wpływy  z  tego  tytułu,
mieszkańcy  nie  płacą  w  związku  z  Covid-19.  Dopowiedziała  o  dziale  750  Centrum
Projektów Polska Cyfrowa w związku z  przesłanym wyjaśnieniem z Centrum Projektów
na  temat  ewidencji  księgowej  Projektu  Zdalna  Szkoła.  W  związku  z  powyższym
zmniejsza  się  dochody  i  wydatki  w  rozdziale  80101  o  135000,00  zł.  Dokonano
zwiększenia  planu  wydatków   na  łączną  kwotę  38489,87zł  z  przeznaczeniem  na  różne
wydatki  na  rzecz  osób  fizycznych,  zakup  materiałów  i  wyposażenia,  nagrody
konkursowe,  zakup  usług  pozostałych.  Dział  855  –Rodzina.  Dokonano  zwiększenia
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wydatków  o  20  000,00  zł  na  sporządzenie  projektu  adaptacji  pomieszczeń  z
przeznaczeniem na  żłobek  w  Szkole  Podstawowej  w  Stębarku.   Zwiększono  także  dział
na przebudowę drogi  w miejscowości  Stębark i  odcinek w miejscowości  Dylewo. 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  i le  zakupiono  komputerów  z  projektu  zdalna
szkoła?

Sekretarz  Gminy-  pan Jan  Sokołowski-  w pierwszej  transzy -26  szt. ,  drugi  jest
wniosek  pozytywny,  środki  wpłynęły  więc  będziemy  mogli  ogłosić  przetarg.
Kwota w drugiej  transzy jest wyższa bo 75 tys zł.  W chwili  obecnej  nowe laptopy
mocno  podrożały  a  dyrektorzy  szkoły  zaproponowali  sprzęt  używany  aby  można
było zakupić więcej sztuk. 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  czy  dyrektorzy  decydują  dla  kogo  sprzęt  jest
przeznaczony.

Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski-  protokołem przekazujemy szkole i  już w
wstępnej fazie jest określone ile trafi  do nauczycieli a ile do uczni.
Radna- pani Małgorzata Kamińska-  to są komputery dla uczni.

Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  komputery  są  do  zdalnej  nauki  i  to
dyrektorzy decydują gdzie one trafią.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  o  zwiększenie  w  sprawie  powstania
żłobka.  Czy było robione rozeznanie w sprawie zapotrzebowanie na żłobek.  

Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  tak  konkurs  ogłoszony  w  lipcu,  były
przeprowadzone   ankiety.  Wróciło  50  ankiet  zainteresowanych  osób  otwarciem
żłobka, trafiły one do opiekunów dzieci poniżej 3 roku życia.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  dlaczego  nie  można  było  stworzyć  w  tym
pomieszczeniu świetl icy wiejskiej  a żłobek można zrobić.

Sekretarz Gminy- pan Jan Sokołowski-  bo są to cele edukacyjne. 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  uzasadnieniem  do  odmowy  adaptacji  świetl icy
wiejskiej  było,  że pomieszczenie będzie potrzebne dla szkoły.  
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  cel  pomieszczenia  jest  celem  szkoły  Żłobek
będzie świadczył  funkcję wychowawczo – opiekuńcze.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  czy  pozostałe  sołectwa  i  OSP otrzymają  laptopy
od  gminy.  Czy  otrzymały  tylko  Pacółtowo  i  Gierzwałd  z  jakiej  to  było  puli  oraz
kryteria przyznania.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  na  tą  chwile  zapotrzebowanie
zgłosi ło  jedno  sołectwo  i  dwa  OSP.  Jedno  sołectwo  i  jedno  OSP otrzymali  już  sprzęt  i
jedno  OSP  czeka  na  real izację  .  Było  to  środki  f inansowe   -   grand  bez  obciążenia
budżetu gminy.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  inne  sołectwa  też  mają  taką  możliwość  jeżeli
złożą wniosek.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-   na  pewno  dla  wszystkich  nie
wystarczy mimo że bardzo bym chciał.
Radna  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  czy  od  ostatniej  sesji  od  06.08.2020r.  do  dnia
dzisiejszego były zmiany w budżecie.
Skarbnik Gminy – pani Sylwia Kierebińska- nie.
Radna  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  a  są  różne  przesunięcia  w  administracji
państwowej ale niczego nie znalazłam i  nie wiem skąd te przesunięcia.

Radny- pan Ryszard Bala –  jest  zarządzenie dotyczące zmiany w kwocie 102 tys
zł.
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Skarbnik Gminy  –  pani  Sylwia  Kierebińska-  tak  jest  to  z  jednego rozdziału  cofnięcie
do  drugiego,  po  konsultacji  z  RIO  w  sprawie  subwencji  na  materiały  edukacyjne  do
zajęć przyrodniczych.
Radna  –  pani  Krystyna  Zwalińska-   dlaczego  są  te  przesunięcia,  których  nie  było
wcześniej .
Skarbnik Gminy – pani Sylwia Kierebińska-  w projekcie na komisj i  była  inna kwota i
teraz czyta pani  projekt  z komisji .  Po komisj i  były zmiany cofnięcia z promocji  gminy i
uchwała od projektu się różni.
Radna  –  pani  Krystyna  Zwalińska-  są  inne  kwoty  na  zakończenie  sesji  z  6  sierpnia  i
inne na rozpoczęcie tej  komisj i .
Skarbnik  Gminy  –  pani  Sylwia  Kierebińska-  stwierdziła,  że  sprawdzi  to  dokładnie  i
odpowie na pytanie.
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska-  skąd  zrodził  się  pomysł  powstania  żłobka.  Czy rodzice
zgłosi li  taki  pomysł  czy gmina sama tak postanowiła.

Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  jak  najbardziej  zgłaszane  były  przez
matki  dzieci  do  lat  3  oraz  jest  konkurs,  z  którego  gmina  może  teraz  skorzystać.
Można  zagospodarować  pomieszczenia,  które  należy  wyremontować  i  w  ramach
konkursu  możemy  na  to  otrzymać  dofinansowanie.  Założenie  jest  takie  aby
projekt funkcjonował dwa lata.
Radna – pani Ewa Ziejewska-  ale jaki  będzie koszt  utrzymania żłobka.

Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  wartość  dofinansowania  to  95%  i
projekt trwa 2 lata.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  czy  w  trakcie  projektu  będzie  żłobek
bezpłatny.
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  będzie  płatność  za  wyżywienie  ale  to
będzie mało znacząca kwota i  będzie to  wkład własny,  więc gmina może dopłacić
nawet mniej niż 5%.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  czy  projekt  zakłada  minimum  dzieci
uczestniczących. 
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  nie  ma  minimum  ale  nie  może  być
więcej  jak  16  dzieci.  Projekt  jest  skierowany  dla  matek,  które  mają  problem  z
podjęciem pracy. 
Radny- pan Ryszard Bala  –  powrócił  do zarządzenia,  w którym dochody zostały
zmniejszone  o  140  tys  zł  subwencji  ogólnej  a  wydatki  zostały  zmniejszone
w dziale zakup środków dydaktycznych o 140 tys zł.  
Skarbnik Gminy – pani Sylwia Kierebińska -  tak jest  to  z jednego rozdziału cofnięcie
do  drugiego,  po  konsultacji  z  RIO  w  sprawie  subwencji  na  materiały  edukacyjne  do
zajęć  przyrodniczych.  Wpłynęły  jeszcze  trzy  decyzje  w  temacie  zwiększenia
stypendiów  na  kwotę  92  723  zł,  dobry  start  zmniejszenie  na  4108  zł  i  zwiększenie  w
związku  z  funduszami  sołeckimi  na  kwotę  14  600  zł.  Po  rozeznaniu  okazało  się,  że
modernizacja  stacji  uzdatniania  wody  są  środki  sołeckie  ale  będzie  więcej  niż
przekazały sołectwa.   To są zmiany,  które chciałabym wprowadzić.

Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  na  jakim  etapie  jest  wykupienie
pomieszczeń w Mielnie.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  bez  zmian  ale  planujemy  w
trzecim kwartale sfinalizować zakup.
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Radna- pani Małgorzata Kamińska-  czy jest  termin.
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  do końca 2020 roku.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  czy  za  boisko  w  Stębarku  są  już  opłacone
faktury.
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  w najbl iższych dniach będą środki.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  jaki  jest  etap  stacji  podnoszenia  ciśnienia  wody
w Dylewku. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  jest  przygotowywany  projekt.
Przewidywany termin ukończenia to październik.
Radni więcej  uwag nie zgłosil i .  

4.19.   w sprawie   zaciągnięcia   pożyczki długoterminowej.
Skarbnik Gminy – pani Sylwia Kierebińska- przedstawiła projekt  uchwały.
Radni uwag nie zgłosi li .
4.20.                 w sprawie ustalenia składu stałych komisj i  Rady Gminy Grunwald.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła  o  dopisanie  jej  do
Komisj i  Kultury Oświaty i  Zdrowia.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  poprosił  aby
zgłosiły się także osoby do Komisji Rewizyjnej gdyż skład jest bardzo mały.
Stwierdził,  że  nie  ma  więcej  chętnych  do  zmian  w  członkostwie  komisji.
Odczytał projekt uchwały po zmianie.
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 5.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  kolejny  punkt
to wolne wnioski i zapytania.  
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  poprosi ł  radnych  aby  po  zakończeniu
omawiania  projektu  uchwały,  poddali  pod  głosowanie  czy  uchwała  przechodzi
dalej  na sesję czy też nie.
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –stwierdził ,  że  sam  fakt  nie  odrzucenia  uchwały  na
komisj i  świadczy  o  tym  że  radni  dopuszczają  uchwałę  do  sesj i .  Na  sesj i  będzie
głosowanie i  okaże się czy uchwała zostanie podjęta.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Ewa  Bawolska  – zgodziła  się  z  wypowiedzią
radnego Bali ,  że  nie  odrzucenie uchwały na komisj i  świadczy o dopuszczeniu do
głosowania na sesj i .
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-  poprosi ła  o   informację  w  sprawie
przygotowania  szkół  do  rozpoczęcia  roku szkolnego 2020/2021.  Czy były jakieś
remonty  krótkie  podsumowanie  aby  radni  mogli  zapoznać  się  ze  stanem
technicznym szkół.
Sekretarz Gminy-  pan Jan Sokołowski-  stwierdził  że  poprosi  dyrektorów szkół

o  przygotowanie  takiej  informacji  i  zostanie  ona  rozesłana  na  portalu
posiedzenia pl
Radna –  pani  Ewa Ziejewska –  czy prawdą jest  to,  że  księgowość  szkół  będzie

prowadziła samodzielnie

Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  stwierdził  że  jest  to  nieprawdą
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księgowość  zawsze  prowadzona  była  przez  urząd  gminy.  Dyrektorzy  szkół
muszą  opracować  tylko  plan  finansowy  szkoły,  żeby   dyrektor  wiedział  czym
dysponuje  aby nie  zawracać sobie  głowy takimi wydatkami  jak np.  zakup puszki
z farbą.
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  przypomniała  Wójtowi  o  zgłoszeniu  montażu
spowalniaczy na drodze.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  proponuję  napisać  wniosek

do funduszu sołeckiego aby wprowadzić to na rok 2021.

Radny-  pan  Ryszard  Bala  –zapytał  o  organizację  sesj i  od  początku  roku
szkolnego,  bo  jeżeli  szkoła  we  Frygnowie  rozpocznie  swoją  działalność  to  czy
my  możemy  się  tam  spotykać.  Jakie  są  perspektywy  na  przyszłość  odnośnie
miejsca sesj i
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział ,  że  zajęcia  w
szkole  faktycznie  utrudnią  sprawę  ale  trwają  one  do  godziny  piętnastej  więc
prawdopodobnie żadnej  kolizj i  nie będzie

Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska-   kiedy  będzie  wypłacone  świadczenie

urlopowe dla nauczyciel i

Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  jak  tylko  będą  środki  na
koncie  to  na  pewno  zostaną  wypłacone  trudno  powiedzieć  czy  to  będzie  za
tydzień  czy  za  miesiąc  ale  myślę  że  wrzesień  jest  miesiącem  realnym  do
wypłaty tych świadczeń.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  odczytał
wniosek o rozłożenie na raty zaległości  za wodę i  ścieki . . .  ,   w kwoty 3644,49 zł
na raty po 150 zł  miesięcznie.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za,

-   przeciwnych nie  było,

-  wstrzymujących nie było.
Wyrażono  zgodę  na  rozłożenie   na  raty  w  kwocie150  zł  miesięcznie   zaległości
dla . . .
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  odczytał
wniosek o rozłożenie  na raty zaległości   z  tytułu  centralnego ogrzewania pani  . . . .
Kwota  zaległości  30  861,38  zł  rozłożenie  na  raty  po  300  zł  plus  odsetki
miesięcznie.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za,

-   przeciwnych nie  było,

-  wstrzymujących nie było.
Wyrażono zgodę na rozłożenie  na raty w kwocie  300 zł  plus odsetki miesięcznie
zaległości dla …. .
Radny-  pan  Ryszard  Bala  –  zaproponował  aby  tego  typu  wnioski  były
przedstawiane  przez  pracownika,  który  przygotowuje  te  dokumenty  lub  przez
Wójta,  bo  ciężko  jest  przedstawić  sprawę gdy otrzymuje  się  dokumenty na  5  min
przed posiedzeniem.
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Radni więcej uwag nie zgłosili.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zaproponowała,  aby
przewodniczącą  komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  została  Radna  Pani  Halina
Gutowska. 
Rada- pani Halina Gutowska –  wyraziła zgodę.
Radni  jednogłośnie  przyjęli  kandydaturę  Radnej  Haliny  Gutowskiej  na
przewodniczącą komisji  SWiP.  
Radca Prawny –  pani  Anna Szypułowska-Stasiuk-  w związku  z  publikowaniem
przez  pana   nieprawdziwych  informacji  na  temat  obsługi  prawnej  w  gminie
chciałabym  przedstawić  swoje  stanowisko  w  tej  sprawie.  Po  publikacji  dwóch
nieprawdziwych  i  krzywdzących  postów  wezwaliśmy  pana  do  zaprzestania
naruszania  dóbr  osobistych  i  oczekiwaliśmy  na  podstawie  przepisów  Kodeksu
Cywilnego,  że  nieprawdziwe  wpisy  zostaną  usunięte    i  zaprzestanie  naruszanie
naszych  dóbr  osobistych  w  szczególności  naszego  dobrego  imienia  i  wizerunku.
Pan  z  mojej  strony  internetowej  ukradł  moje  zdjęcie  oraz  zdjęcie  Macieja
Mikołajczak.  Ukradł  także  moje  zdjęcie  z  profilu  Facebook.  Nie  boję  się  używać
słowa ukradł gdyż tak było i jest to czyn karany. Domagaliśmy się zapłaty na cele
charytatywne  kwoty  5  tys.  zł  dla  hospicjum  domowe  Caritas  w  Olsztynie  i
opublikowania  na   Facebook  Punkt  Przedszkolny  Stębark  przeprosin  o  treści
wskazanym  w  wezwaniu.  Pan  nie  zaprzestał  naruszeń.  W  odpowiedzi  na  nasze
wezwanie  stwierdził,  że  nie  będzie  się  niczego  wypierał  i  jest  gotowy  do
działania.
W związku  z  tym  podjęte  zostały  dalsze  kroki  tj .  wniesienie  pozwu  dotyczącego
zaprzestania  naruszania  dóbr  osobistych.  Nieprawdziwe  i  szykanujące  posty
pojawiają się nadal dlatego też podjęliśmy dalsze kroki i w tym tygodniu zostanie
złożone  zawiadomienie  do  prokuratury  ,  ponieważ  pan  dopuszcza  się  czynów
karanych tj .  art  212 Kodeksu Karnego.  |Odnośnie  tego,  że pan  mija  się  z  prawdą
podam  dwa  przykłady:  1)  w  umowie,  którą  zawarłam  z  gminą  jest  zapis,  że
fizycznie  w  Urzędzie  Gminy  jestem  raz
w  tygodniu,  natomiast  świadczę  usługi  prawne  5  dni  w  tygodniu,  ponieważ
pozostałe  dni  jestem  w  kontakcie  online.  2)  dotyczył  wykształcenia  pani
skarbnik.  Pan  również się myli  gdyż skarbnik gminy nie musi posiadać wyższego
wykształcenia  a  wyrok  z  NSA  z  2008  roku,  na  który  się  powołuje  jest  już
nieaktualny. 
Pan   wie,  że  zapis  mojej  nieobecności  na  sesjach  jest  już  nieaktualny  ponieważ
aneksem  zmieniliśmy  ten  zapis  i  teraz  jesteśmy  obecni  na  komisjach.
W  przypadku  dwóch  postów  domagaliśmy  się  5  tys  zł  to  teraz  za  każdy
nieprawdziwy  post  domagamy  się  10  tys  zł  na  wybrany  cel  społeczny.  Na  tym
sporze  z  Panem   nie  chcę  zarobić,  tylko  mogą  skorzystać  na  tym  osoby  z
hospicjum Caritas w Olsztynie.
Prawnik-  pan  Maciej  Mikołajczyk-  w  jednym  z  wpisów  było  oznajmione,  że
Wójt zwolnił  poprzednią kancelarię  a prawda jest  taka,  że to kancelaria  zostawiła
Wójta  wypowiadając  wszystkie  pełnomocnictwa.  Pan  Wójt  został  sam  z
postępowaniami  sądowymi,  z  postępowaniami  upadłościowymi  jest  to  zarzut
nieprawdziwy.  Poprosił  radnych  aby  nie  rozpowszechniać  tego  typu
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nieprawdziwych  informacji  gdyż  mocno  one  szykanują  nie  tylko  naszą  osobę  ale
także  naszą  współpracę.  W  2018  roku  kiedy  rozpocząłem  współpracę  z  Wójtem
nie  pobieram  wynagrodzenia  z  budżetu  gminy,  między  mną  a  Wójtem  jest  inna
umowa  na  doradcę  społecznego.  Od  2018  roku  przygotowywałem między  innymi
bezpłatnie  szkolenia  dla  pracowników  oraz  pierwsze  Grunwaldzie  Zebranie
Gospodyń  Wiejskich.  W  ostatnim  czasie  zorganizowałem  spotkanie
w  Ministerstwie  Finansów  i  Ministerstwie  Rozwoju  obecnie  czekamy  na  decyzję
Ministra  w  celu  dalszych  losów  gminy  i  dalszych  pomocy.   Krytykę  jeżeli  jest
konstruktywna to ją przyjmuję gdyż można zobaczyć co robi się źle ale tam gdzie
dochodzi  obraza to  niestety nie  ma możliwości  na tolerancje.  Obawiam się,  że  na
tym samym miejscu  może zaraz  znaleźć  się  każdy z  radnych,  którzy otrzymywali
już  wcześniej  pogróżki.  Poprosił  o  zaprzestanie  takiej  praktyki  i  zaproponował
aby hasło STOP NIENAWIŚCI było stosowane. 
Sekretarz  Gminy-  pan  Jan  Sokołowski-  potwierdził,  że  Radca  Prawny  zawsze
odbiera  telefony  i  odpisuje  na  maile  nawet  w  soboty  i  niedziele,  nigdy  nie
spotkałem  się  z  odmową  pomocy.  W  lipcu  kiedy  to  do  urzędu  wpłynęło  30
wniosków  o  udostępnienie  informacji  publicznej.  Wniosków  30  ale
niejednokrotnie  pytań  we  wniosku  było  po  20  pytań  i  była  potrzebna   pomoc
prawna Radcy Prawnego  zawsze udzielała pomocy. 
Radny – pan Piotr Szewczak-  podziękował za współpracę radcom gdyż dużo mu
pomogli  w  sprawach  bieżących  i  nigdy  nie  odmówili  pomocy  oraz  zawsze  byli
dyspozycyjni. 

Ad pkt.6.  
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej–  pan  Zbigniew  Napłoszek-  wobec
zrealizowania  porządku obrad,  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy
zamknął  wspólne posiedzenie  Komisj i .

Protokołowała
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

Iwona Mikołajczak Zbigniew Napłoszek

17


